
                                     
                                   PROTOKÓŁ  Nr XXVII/2013 
 

z XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 26 lipca 2013r. w budynku administracyjnym 

Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 9.15.  

 

                                Ad.1.  Otwarcia XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  

Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych  na Sesji:  radnego  powiatu 

Jerzego Kordosa,  radnych Rady Gminy, sołtysów i gości zaproszonych.   

       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   

12-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Nieobecni na Sesji radni: Adrian Babiarz, Stanisław Żelazny i  Jacek Żółtak . 

Lista obecności – w załączeniu. 

                               Ad.2. Następnie przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia: 

 1. Otwarcie XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 2. Przyjęcie porządku XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 3. Przyjęcie Protokołu z  XXVI Sesji Rady Gminy. 

 4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXVI Sesji Rady Gminy    

    Solec-Zdrój. 

 5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 

 6. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

 7. Interpelacje i zapytania radnych.  

 8. Uchwała w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego dot. wyznaczenia Solecko-Pacanowskiego  Obszaru Chronionego Krajobrazu. 

 9. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi buskiemu. 

10. Uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2013 – 2021. 

11. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy Solec-Zdrój na 2013 rok. 

12. Uchwała w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Solec-Zdrój w Lokalnej Organizacji 

Turystycznej. 

13. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Zakończenie obrad. 

Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie. 

                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  

protokołu z  XXVI Sesji Rady Gminy.  

Protokół uznany został za przyjęty .       

                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  

uchwał podjętych na XXVI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Sprawozdanie - w załączeniu. 

                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  

wydanych  w okresie między Sesjami. 

Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  

Informacja – w załączeniu. 

                              



                                Ad.6. Wójt Gminy przedstawił informację o oświadczeniach majątkowych 

samorządowców zobligowanych do ich składania.  Wszyscy złożyli oświadczenia w terminie, nie 

stwierdzono w nich żadnych nieprawidłowości. 

       Następnie przewodniczący Rady odczytał informację o oświadczeniach majątkowych złożonych 

przez radnych Rady Gminy. Oświadczenia zostały złożone w terminie, nie stwierdzono w nich również 

żadnych nieprawidłowości.  

                                Ad.7.W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 

Radny Czesław Zeliasz: 

- Do radnego powiatu zgłosił zastrzeżenia dotyczące wykoszonych  poboczy dróg powiatowych. 

Pobocza nie zostały wykoszone w całości jedynie wąski pas przy drodze. 

Radny Jan Żubrowski: 

- Ul. Leśna została wyremontowana, natomiast  ulica przy bloku w dalszym ciągu jest zniszczona i 

wymaga położenia nowej nawierzchni. 

- Plac w centrum Solca jest niepokoszony, zrobione jest tam targowisko. Zwrócić się do właściciela p. 

Piotrowskiego o jego wykupienie, międzyczasie  zobowiązać go do zaprowadzenia tam porządku. 

Radny Włodzimierz Grabda: 

- Ponawia wniosek o budowę drogi do p. Diabełka  z uwagi na niepełnosprawne dziecko i do p. 

Parchatki. Komisyjnie wyznaczyć drogi polne wymagające remontu . Uważa, że Wójt również mógłby 

dołożyć się finansowo do naprawy tych dróg. 

Radny Paweł Fortuna: 

-Kiedy będzie robiona droga od przystanku do p.  Wieczorka? 

- Zamontować lampę uliczną  na Błonie. 

Radny Stanisław Doktór: 

- Zrobić drogę do p. Chmurów  i do p. Szybki. Czy uregulowana jest już własność drogi obok p. 

Grabowskiego? 

- Wyremontować drogę na Dąbrówkę.  

- Do radnego powiatu zwrócił się z pytaniem, czy zgłaszał   konieczność budowy chodnika bądź ścieżki 

rowerowej przez Wełnin? 

- Chodnik przy ul. Partyzantów jest zniszczony i wymaga również remontu. 

- Kiedy będzie przeprowadzona regulacja Rzoski, Strugi, Strumienia? 

Radny Jerzy Łukasiewicz: 

- Kiedy będzie robiona droga Zborów – Żuków? 

Radny Jerzy Kopeć: 

- Co z drogami zniszczonymi przez nadmierne opady deszczu? 

- Droga do p. Angelusa. 

- Wykosić pobocza drogi przez Sułkowice. 

Radny Czesław Zeliasz: 

- Droga do p. Dudy i na Doły. 

Radny Józef Nowak: 

- Kiedy p. Machnik naprawi drogi zniszczone podczas kanalizacji? 

- Do powiatu: Co z mostem na drodze? 

Radny Jan Powroźnik: 

- Usunąć zakrzaczenia przy drodze obok stawu w Żukowie. 

 



               Ad.8. Przewodniczący  Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali  projekty 

uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady Gminy , podczas 

których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię. Wszystkie 

przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji. 

       Następnie Przewodniczący Rady odczytał uchwałę w sprawie  zaopiniowania projektu uchwały 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego dot. wyznaczenia Solecko-Pacanowskiego Obszaru 

Chronionego Krajobrazu. Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag  do przedstawionej uchwały. 

Uchwała poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów: 

Za przyjęciem – 9 głosów, 

Przeciw – 0 głosów, 

Wstrzymało się – 3 głosów.  

Uchwała nr XXVII/151/2013 w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego dot. wyznaczenia Solecko-Pacanowskiego Obszaru Chronionego Krajobrazu – w 

załączeniu. 

                       Ad.9.  Następnie  Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej i poddał ją pod głosowanie. Za przyjęciem głosowało – 12 radnych, przeciw – 0 radnych, 

wstrzymało się – 0 radnych. 

Uchwała Nr XXVII/152/2013  w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi buskiemu  – w 

załączeniu. 

                       Ad.10. Nie budziła wątpliwości  ani zastrzeżeń uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 2013 rok.  Odczytana i poddana pod głosowanie otrzymała 

następującą ilość głosów: 

Za przyjęciem – 12, 

Przeciw – 0, 

Wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/153/2013 w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 2013 

rok – w załączeniu. 

                      Ad.11. Radni bez uwag podjęli uchwałę w sprawie dokonania zmian budżetu Gminy. 

Odczytana przez Przewodniczącego i poddana pod głosowanie została przyjęta  

12 –oma głosami  za przyjęciem, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/154/2013 w sprawie zmian budżetu Gminy Solec-Zdrój na 2013 rok  – w załączeniu. 

        Ad.12. Przewodniczący  odczytał uchwałę w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy w 

Lokalnej Organizacji Turystycznej  i poddał ją pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało – 12 radnych,  

przeciw – 0,  

wstrzymało się – 0 . 

Uchwała nr XXVII/155/2013 w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Solec-Zdrój w Lokalnej 

Organizacji Turystycznej  – w załączeniu.                          

                              Ad.13. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 

Wójt Gminy Adam Pałys: 

- Będzie interweniował w sprawie koszenia poboczy. 

- Drogi do przysiółków będą robione po scaleniu. 

- Ul. Cicha jest ujęta w koncepcji zagospodarowania terenami zielonymi Solca i przy ich realizacji 

nawierzchnia drogi będzie wymieniona. 



-  Prowadzone były rozmowy z p. Piotrowskim na temat wykupu placu.  Nie doszło jednak do 

sfinalizowania kupna ponieważ wycofał się z uzgodnień. W tej chwili trwa spór z uzdrowiskiem  o 

granice działki. Wystosowane zostanie pismo do właściciela w sprawie uporządkowania placu. Przy 

chodniku zostanie ustawiona tablica zakazująca handlu. 

- Tablica z zakazem handlu zostanie ustawiona również przy chodniku do kościoła. 

- W tym roku nie ma środków na budowę drogi do p. Diabełka i p. Parchatki w Piasku Małym. 

- Do FOGR został złożony wniosek o środki na drogę do p. Angelusa w Sułkowicach i  

p.Parchatki w Zborowie, w ramach którego otrzymano 20 tys. zł.,  a zapotrzebowanie jest na 80 tys. 

zł. W tej sytuacji drogi może będą zrobione w kamieniu. 

- Do 15 sierpnia br. będzie wykonana droga we Włosnowicach. 

- Lampa na Błonie nie będzie zamontowana, ponieważ słupy znajdują się w dużej odległości od drogi. 

- Nie ma jeszcze podziału działki na której znajduje się droga do p. Bogacza. 

- W najbliższym czasie, z powodu braku środków nie planuje budowy drogi do  

p. Chmurów. Obecna droga jest wysypana kamieniem i jest przejezdna. 

- Uszkodzenia drogi na Dąbrówkę zostaną sprawdzone. 

- Wniosek o budowę ciągu pieszo-rowerowego został zgłoszony do powiatu. 

- Poprawiony będzie chodnik przy ul. Partyzantów. W trakcie tych robót przesunięte zostaną ze 

środka chodnika lampy oświetleniowe. 

- Prace odmuleniowe Rzoski, Strumienia i Strugi Piestrzeckiej mają być robione w tym roku. 

- Na komisjach informował już, że droga Zborów – Żuków została zakwalifikowana przez Komisję 

Wojewody do budowy w ramach środków na usuwanie skutków nadmiernych opadów deszczu. 

Starosta stara się, aby środki były przekazane w tym roku. Jeżeli nie będzie pieniędzy w tym roku, to 

na pewno w I półroczu 2014 roku droga będzie zrobiona. Podjęta na dzisiejszej Sesji uchwała o 

pomocy powiatowi buskiemu w wys. 25 tys. zł. pozwoli na budowę  drogi w stronę Piestrzca. 

- Droga dojazdowa do pól nie jest wpisana do protokołu szkód i musi być wykonana we własnym 

zakresie. 

- Pobocza dróg powiatowych nie będą utwardzane. Były rozmowy na temat oddzielenia linią pobocza 

od drogi. 

- P. Machnik jest w trakcie sprowadzania sprzętu na nasz teren pod naprawę dróg. Drogi mają być 

wyremontowane do dnia 15 sierpnia br. 

- Zorientuje się jaka jest możliwość usunięcia zakrzaczeń przy stawie. 

Pan Kazimierz Pałys zapytał, czy przy okazji przebudowy dróg będą robione ciągi dla pieszych? 

Wójt: Droga na Żuków i Piestrzec będzie robiona bez ciągu dla pieszych. 

Radny powiatu Jerzy Kordos: 

- W przypadku gdy pracownik nieprawidłowo wykasza rowy należy spisać numer rejestracyjny 

ciągnika i zgłosić do powiatu. 

- Powiat przeznacza  100 tys. zł. na budowę drogi na Piestrzec, natomiast droga Zborów – Żuków 

będzie robiona ze środków powodziowych. Termin wykonania uzależniony jest od dnia otrzymania 

funduszy. 

- Kręgi na przepust będą dostarczone.   

                Ad.14. W wolnych wnioskach głos zabrali: 

Pan Jerzy Łukasiewicz: 

- Miała być budowana droga Sułkowice – Kików i niestety nic nie zostało zrobione. Nie ma pewności, 

że będą środki na budowę drogi na Żuków. Zaprasza Wójta na zebranie w Zborowie, aby te problemy 

wyjaśnił mieszkańcom. 



 

Pan Wiesław Sowiński: 

- Na czym polega ochrona krajobrazu? 

- Czy będą odszkodowania za zniszczone plony? 

- Monitorować prace przy Rzosce. 

Pani Teresa Kielin: 

- Kiedy będzie zrobiona droga w Magierowie? 

Pan Bogdan Pietrzyk: 

- Nie można przejechać drogą od p. Warchulskiego do Zagaja . Należy ją poszerzyć i wysypać klińcem. 

- Na drodze w Zagaju Kikowskim pod ciężkim sprzętem zapada się ziemia. 

Pan Stanisław Doktór: 

- Kiedy będzie wożony rum? 

- Zamontować żarówkę oświetlenia ulicznego  do domów za stawem. 

- W Wełninie mieszkańcy we własnym zakresie usuwają zakrzaczenia przy drogach.    

Pan Włodzimierz Grabda: 

- Woda ze Strugi na odcinku od Grabdy do Magdziarza wylewa się z jednej strony na pola a z drugiej 

na drogę i zamula ją. 

Pan Jerzy Łukasiewicz: 

- Radni pozytywnie opiniują wszystkie uchwały dotyczące ochrony przyrody, np. NATURA 2000 czy 

dzisiejsza o ochronie krajobrazu. Jego zdaniem powinni  negatywnie opiniować takie uchwały. 

Wójt Adam Pałys: 

- Radni wydali negatywną opinię do uchwały w sprawie  NATURY 2000. Nie ma to jednak wiążącego 

znaczenia w podjęciu ostatecznej uchwały przez stosowne organy. 

- Nie obiecywał na 100%, że będzie budowana droga Sułkowice – Kików. 

- Nie wiadomo jeszcze co będzie w ramach rekompensaty za zniszczenia spowodowane nadmiernymi 

opadami deszczu. 

- Droga w Magierowie będzie robiona w tym roku. 

- Droga o której mówił p. Pietrzyk należy do Traktu Królewskiego . Obecnie w Kikowie trwają prace 

scaleniowe w wyniku których przebieg tej drogi będzie trochę zmieniony. Trakt będzie robiony po 

zakończeniu scalenia. 

- Zapadlisko nas drodze sprawdzi na miejscu. 

- Sprawa transportu rumu nie została jeszcze wyjaśniona. 

- Oświetlenie do domów za stawem będzie uzupełnione. 

- Struga w Piasku Małym będzie sprawdzona na miejscu. 

Sekretarz Gminy Barbara Simon udzieliła wyjaśnień dotyczących obszarów chronionych, których 

dotyczyła opinia zawarta w uchwale podjętej na dzisiejszej sesji. Wyjaśniła, że uchwała Sejmiku w 

sprawie obszaru chronionego funkcjonuje już od dawna. Dzisiejsza opinia dotyczyła tylko zmiany 

granic. Zadaniem Rady Gminy jest tylko wydanie opinii. Negatywna opinia radnych nie zmieni faktu, 

że teren ten w dalszym ciągu będzie chroniony. Podjęta dziś uchwała nie wnosi żadnych nowych 

obostrzeń ani konsekwencji dla mieszkańców Gminy. 

Pan Stanisław Doktór:  

- Za Łazienkami zostały wycięte dęby. 

Pan Jerzy Łukasiewicz: 

- Uważa, że radni powinni wydać negatywną opinię do uchwały o obszarze chronionym. 

- W niektórych miejscowościach robione są po trzy drogi gminne a w Zborowie nie. 



 

                      Ad.15. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Czesław Stępień  

dokonał zamknięcia XXVII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 

 

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady 

Danuta Grabda                                                                                Czesław Stępień  

 

 

 


